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 La ședință participă 27 de membri cu drept de vot, din care 3 studenți. 
 Doamna decan, conf. dr. Cristina Bogdan, prezintă ordinea de zi. În legătură cu sesiunea de 
admitere la programele de licență și de master din această toamnă, doamna decan prezintă cifra maximă  de 
candidați care și-ar putea confirma locurile. Această cifră ne arată că, în facultate, sunt două programe, unul 
de licență și unul de master, care au locurile ocupate sub cifra de școlarizare prevăzută de lege (25-30 de 
studenți în grupă la programele de licență și 20-25 de studenți în grupă la master). Programul de master 
Teoria și practica editării se apropie de cifra minimă de studenți, având 17 studenți. O problemă o 
reprezintă, însă, programul de licență Etnologie, care, așa cum o dovedesc datele statistice, a avut un număr 
foarte mic de candidați în ultimii 3 ani și retenția a fost, de asemenea, slabă. Prin urmare, este al treilea an 
consecutiv când acest program nu se încadrează în cifrele de școlarizare. Rectoratul a avertizat facultățile 
Universității din București că programele care nu îndeplinesc cifra de școlarizare minimă trebuie 
suspendate. Doamna decan a analizat planurile de învățământ și statele de funcții și a constatat că normele 
colegilor titulari sunt complete, chiar dacă programul de licență Etnologie s-ar suspenda. Statele de funcții 
ar putea fi completate și cu ore de seminar de Antropologie de la alte secții, de exemplu de la Comunicare 
și relații publice. La Etnologie, pe lângă cei 6 titulari, există un număr foarte mare de colaboratori. În 
continuare, doamna decan semnalează că din cei 17 înscriși la Etnologie, numai 4 au ca primă opțiune 
Etnologie pe fișa de înscriere. În cazul desființării programului de Etnologie, acești candidați vor fi 
redistribuiți la secțiile pentru care au optat ca primă opțiune. Doamna decan este de părere că ar trebui să 
ne folosim de acestă situație și să solicităm Rectoratului, pentru anul viitor, un program de Etnologie ca 
specializare B pentru studenții înscriși la Limba și literatura română.  
 În ceea ce privește programul Teoria și practica editării, fiind un program de master, se semnalează 
faptul că primește o finanțare mult mai mare decât un program de licență. Dacă s-ar renunța la acest 
program, în afară de pierderile de natură financiară, ar exista probleme de alcătuire a normelor colegilor de 
la Departamentul de Studii literare. Studenții înscriși la acest program, spre deosebire de cei înscriși la 
Etnologie, au o unică opțiune, TPE. Pe de altă parte, acest program de master a avut un număr mare de 
studenți în ultimii ani. Prin urmare, trebuie depuse eforturi pentru a-l readuce în atenția candidaților la 
master.   
 Domnul prof. dr. Andrei Șiperco amintește despre o întâlnire cu Rectorul în care s-a precizat că se 
preferă să avem 15 studenți anual la Etnologie, decât 25 de studenți din doi în doi ani. Doamna decan 
consideră că, indiferent de situație, legea trebuie respectată. Din păcate, programul de Etnologie, în afară 
de faptul că școlarizează un număr foarte mic de studenți, nici nu reușește să mențină acest număr până la 
terminarea anului al III-lea. O problemă ar putea fi și numărul mare de ore, cam cu 300 de ore în plus față 
de numărul prevăzut de standardele ARACIS.  
 Domnul lector dr. Bogdan Tănase aduce în discuție amendamentele la Legile Educației, unde se 
discută despre reducerea numărului de studenți în grupă. În ceea ce privește studenții programului de 
Etnologie, unde are un curs, domnul Tănase are numai cuvinte de laudă. O soluție pentru mărirea numărului 
de candidați la programele de licență ar fi, în opinia sa, prezentarea programelor de licență elevilor de liceu 
de clasa a XII-a.  
 Domnul prof. dr. Mircea Vasilescu, directorul Departamentului de Studii literare, nu e de acord cu 
ideea de a nu școlariza un an la un program, pentru că acesta este un prim pas spre desființarea programului. 
Programul Teoria și practica editării nu îndeplinește numărul minim de studenți pentru prima dată de la 
înființare. Prin urmare, împreună cu doamna prof. dr. Ioana Pârvulescu, coordonatorul acestui program de 



master, a luat legătura cu Asociația Editorilor din România pentru a găsi soluții de redresare a programului 
Teoria și practica editării.  
 Doamna prof. dr. Andra Vasilescu, deși nu e de acord cu organizarea învățământului pe baze 
economice, consideră că programul de master TPE ar trebui păstrat.  
 Domnul conf. dr. Adrian Stoicescu recunoaște că, din punct de vedere financiar, Rectoratul are 
dreptate. Dar Etnologia nu este singurul program care pierde studenți din anul I până în anul III. Din păcate, 
Rectoratul trimite spre rezolvare o problemă în facultate, ceea ce va duce la crearea unor animozități între 
colegi din departamente diferite. De aceea Rectoratul ar trebui să-și asume decizia închiderii unor programe 
de licență sau de master. Domnul Stoicescu consideră că, măcar pentru acest an, programul de Etnologie ar 
trebui menținut.  
 În urma întrebărilor adresate doamnei decan, domnul Lacataș se asigură că, în cazul desființării 
secției de Etnologie, cei admiși își vor păstra calitatea de studenți la buget.  
 Domnul prodecan Cristian Moroianu consideră că este lăudabilă decizia Rectoratului de a ne lăsa 
să decidem intern care este cea mai bună soluție într-o situație de criză. De aceea, în acest moment, trebuie 
să profităm și să reorganizăm programul de Etnologie ca specializare B.  
 Domnul prof. dr. Ionel Enache, șeful de colectiv de la Bibliologie și știința informării, se teme că, 
la un moment dat, va trebui regândit și programul Științele informării și ale documentării, poate ca o 
specializare B a programului de Comunicare și relații publice.  
 Doamna decan propune să se voteze pentru desființarea / păstrarea programului Etnologie sau 
pentru desființarea / păstrarea programului TPE. S-au înregistrat 23 de voturi pentru păstrarea programului 
TPE, din care 4 voturi pentru păstrarea ambelor programe, și 4 abțineri.  
 În continuare, i se dă cuvântul doamnei prof. dr. habil. Oana Fotache-Dubălaru, directorul Școlii 
Doctorale Litere, pentru a prezenta situația admiterii la doctorat din acest an. Doamna prof. dr. habil. Oana 
Fotache-Dubălaru anunță modificările din planurile de învățământ, deoarece Școala doctorală va trece la 
un program de 4 ani. Sunt prezentate rezultatele admiterii la cele 3 ramuri: Literatură, Lingvistică și Studii 
culturale. 
 Doamna conf. dr. habil. Ileana Marin prezintă schimbările din planurile de învățământ față de anii 
anteriori la Școala Doctorală Spațiu, Imagine, Text, Teritoriu.  
 Planurile de învățământ ale celor două școli doctorale sunt votate în unanimitate, întrunind 27 de 
voturi. 
 Doamna decan declară închisă ședința extraordinară de Consiliu. 
 

    Întocmit de conf. dr. Camelia Ușurelu 


